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Protokół Nr 1/18 

 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

odbytej w dniu 23 stycznia 2018 r. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego                      

w Zduńskiej Woli, ul. Złotnickiego 25, o godz. 13:00 – 13.30. 

 

Lista obecności członków Komisji jak i zaproszonych gości, stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący komisji Pan Dariusz Kubiak witając 

członków Komisji jak i zaproszonych gości, stwierdził kworum. 

 

Punkt 2 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.   

4. Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu 

zduńskowolskiego w 2017 r.  

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2017 r.   

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia umowy w przedmiocie 

ustanowienia  partnerstwa i przyjęcia pomocy finansowej od Gminy i Miasta 

Szadek.    

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2017 r.   

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR XXXVIII/90/17                           

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2018–2035 – FK.1/18.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR XXXVIII/91/17                       

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2018 – FK.2/18.  

10. Sprawy różne. 

11. Zakończenie posiedzenia Komisji.                                          
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Komisja jednogłośnie (ogółem 7 głosów „za”) przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Komisja jednogłośnie (ogółem 7 głosów „za”) przyjęła protokół z ostatniego 

posiedzenia. 

 

Punkt 4 

Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu zduńskowolskiego 

w 2017 r.  

 

Przewodniczący komisji Dariusz Kubiak w kwestii pozyskania nowego sprzętu do 

działań ratowniczo-gaśniczych (w tym samochodu ratownictwa technicznego), 

zapytał o środki na zakup sprzętu.   

 

Dawid Krauze Z-ca naczelnika Wydziału Operacyjno-Prewencyjnego poinformował, 

że czynione są starania w komendzie wojewódzkiej o zmianę normatywów 

wyposażenia komendy. Pisane są wnioski na zakup takiego pojazdu. Jest to pojazd 

średni z HDS-em. W ubiegłym roku było wiele zdarzeń związanych z powalonymi 

drzewami w związku z licznymi nawałnicami. Do udrażniania ruchu na drogach taki 

HDS byłby bardzo przydatny. W komendzie wojewódzkiej wszystko jest na dobrej 

drodze. Aktualnie na wyposażeniu jest pojazd lekki ratownictwa. Jeżeli chodzi                        

o środki finansowe to szerzej w tej kwestii wypowie się pan komendant.  

 

Przewodniczący komisji Dariusz Kubiak zapytał jak ma się stosunek pożarów do akcji 

ratowniczych.  

 

Dawid Krauze z-ca naczelnika Wydziału Operacyjno-Prewencyjnego poinformował, 

że w ubiegłym roku zanotowano 135 pożarów tj. około 15 %, 736 miejscowych 

zagrożeń to 81 %.Statystykę tych zagrożeń podniosły wichury i nawałnice. Sam 

orkan Ksawery to 80 dodatkowych wyjazdów (zerwane linie energetyczne, powalone 

drzewa) oraz 190 wyjazdów to wyjazdy związane z owadami bąkoskrzydłymi .  

 

Komisja przyjęła powyższa informację.  
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Punkt 5 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2017 r.   

 

Komisja przyjęła powyższe sprawozdanie. 

 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia umowy w przedmiocie 

ustanowienia  partnerstwa i przyjęcia pomocy finansowej od Gminy i Miasta Szadek.    

 

Wiceprzewodniczący Stanisław Szuster złożył wniosek o wykreślenie w § 1 ust. 3                      

o brzmieniu: Zadanie będzie realizowane w 2018 r. pod warunkiem otrzymania 

dofinansowania ze środków budżetu województwa łódzkiego, pochodzących z tytułu 

wyłączenia z produkcji gruntów rolnych, na zakładanym poziomie 60 % kosztów 

kwalifikowanych, tj. co najmniej 819 470,70 zł”. Zakres zadania prawdopodobnie 

zostanie ograniczony. 

 

Starosta Wojciech Rychlik poinformował, że zakres zadania nie może zostać 

ograniczony, niezależnie od ilości otrzymanych środków. Zarząd województwa 

łódzkiego w miesiącu grudniu podjął uchwałę o  nowych zasadach konkursu. Określił 

co może być przedmiotem kosztów kwalifikowanych. Jako koszt kwalifikowany 

pozostała droga o długości do 1500 m wraz z dojazdami. Konkurs został 

przyśpieszony tj. do końca stycznia. Zadanie jest umieszczone w budżecie. Została 

zlecona aktualizacja kosztorysu. I etap zadania wyszacowano na kwotę 1.610.000,00 

zł.  

 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg poinformował, że zadanie wygląda jak 

pierwotnie zakładano. Żaden z elementów nie został obcięty. Nawierzchnia zostanie 

poszerzona, wykonana podbudowa, w Choszczewie zostaną wykonane chodniki. 

Dofinansowanie faktycznie wyniesie 50 %. Dla bezpieczeństwa długość odcinka 

wyniesie 1495 m. Jeżeli zadanie otrzyma dofinansowanie, realizacja może rozpocząć 

się już w miesiącach letnich. Wniosek jest przygotowany, kompletowane są 

załączniki.  

 

Wiceprzewodniczący Stanisław Szuster stwierdził, że były uzgodnienia, że niezalenie 

od otrzymania dofinansowania droga ta będzie zrobiona, wspomniany wcześniej 
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ustęp zawarty w umowie zakłada co innego. Jest niemożliwym by przez 4 lata jednak 

inwestycja nie została zrealizowana na terenie Szadku. Ponowił wniosek                                  

o wykreślenie ustępu 3.   

 

Radosław Stefaniak Naczelnik Wydziału Inwestycji, Funduszy Zewnętrznych                         

i Rozwoju poinformował, że ust. 3 należy czytać łącznie z ust. 4 „W przypadku 

otrzymania dofinansowania, o którym mowa w ust. 3 niniejszego paragrafu, na 

poziomie niższym niż zakładany, strony niniejszej umowy podejmą ustalenia co do 

dalszej możliwości realizacji zadania”. Niespełnienie warunków wynikających z ust. 3 

nie oznacza z automatu zaprzestania tej inwestycji ale wskazuje na podjęcie rozmów 

co do dalszej możliwości realizacji finansowej. Istnieje realna szansa otrzymania 

dofinansowania poniżej 60 % kosztów kwalifikowanych. Zasadnym jest podjęcie 

rozmów co do dalszej realizacji. Zapis zawarty w umowie to zapis standardowy nie 

sporządzony na okoliczność tego zadania.  

 

Radna Hanna Iwaniuk zaproponowała połączenie ust. 3 i ust 4 w § 1 w jeden ustęp.  

 

Wicestarosta Marcin Łabędzki zaproponował zastąpienie zwrotu „pod warunkiem” , 

który brzmi zbyt kategorycznie zwrotem „po otrzymaniu”. 

 

Starosta Wojciech Rychlik warunek otrzymania dofinansowania zadania musi być 

odkreślony, gdyż powiat nie jest w stanie zrealizować zadania bez wsparcia                          

z zewnątrz. Zaproponował zakończenie ust. 3  w § 1 na zwrocie „gruntów rolnych...” 

 

Po szerokiej dyskusji:  

komisja podjęła wniosek o dokonanie zmiany w § 1 ust. 3 Umowy w sprawie 

ustanowienia partnerstwa i przyjęcia pomocy finansowej przez Powiat Zduńskowolski 

od Gminy i Miasta Szadek na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 4909E na odcinku Choszczewo- Krokocice - 

Lichawa – Etap I,  

w brzmieniu: „Zadanie będzie realizowane w 2018 r. pod warunkiem otrzymania 

dofinansowania ze środków budżetu województwa łódzkiego, pochodzących z tytułu 

wyłączenia z produkcji gruntów rolnych”. 

 

Komisja jednogłośnie (ogółem 7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  
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Punkt 7  

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2017 r.   

 

Komisja przyjęła powyższe sprawozdanie. 

 

Punkt 8  

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR XXXVIII/90/17                           

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego 

na lata 2018–2035 – FK.1/18.  

 

Komisja jednogłośnie (ogółem 7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 

Punkt 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR XXXVIII/91/17                                             

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2018 – FK.2/18.  

 

Przewodniczący komisji Dariusz Kubiak zapytał o zapis „ustalenie wydatków 

inwestycyjnych w kwocie 15.000,00 zł na zakup tablicy radarowej do wyświetlania 

prędkości pojazdów. Czy ta tablica jest przenośna czy będzie zamontowana na stałe.  

 

Piotr Pacelt Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg poinformował, że tablica jest 

przenośna ma własne zasilanie. Zostaną zamontowane w kilku miejscach 

mocowania tak by można ją było ustawić w każdej chwili. Nie będzie na pewno stała 

tylko w jednym miejscu.  

 

Komisja jednogłośnie (ogółem 7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 

Punkt 10 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji Dariusz Kubiak przedstawił pismo Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska w Łodzi w sprawie lokalizacji automatycznej stacji 

pomiarów zanieczyszczenia powietrza w Zduńskiej Woli. Z pisma wynika, że WIOŚ        
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w Łodzi „nie przewiduje lokalizacji stacji automatycznych pomiarów zanieczyszczenia 

powietrza w Zduńskiej Woli w ramach państwowego monitoringu środowiska. Nie 

wyklucza to jednak możliwości uruchomienia przez władze samorządowe lokalnie 

własnych pomiarów zanieczyszczenia powietrza w celu informowania ludności                      

o jakości powietrza w trybie on-line.”. 

 

Wicestarosta Marcin Łabędzki podkreślił, że jest to zadanie gminne a miasto w tym 

zakresie nie robi nic. Wiele gmin wiejskich skorzystało z programów. Problem smogu 

jest problem narastającym i wymaga dużej aktywności.  

 

Starosta Wojciech Rychlik poinformował, że stacja na ul. Królewskiej stoi od 2010 r.  

ale co z tego, że są dobre statystyki jak nie ma żadnej mobilizacji. Zduńska Wola 

jako miasto znajduje się na 28 pozycji w unii pod względem zanieczyszczeń. W roku 

2017 do sieci zostało podłączanych raptem 10 odbiorców. Reszta to kominy, które 

codziennie zanieczyszczają miasto do tego 2000 rocznie samochodów. Stąd się 

bierze tyle chorób nowotworowych. Potrzebne jest alarmowanie społeczeństwa, by 

nie wychodziło w domu.  

  

Punkt 11 

Zakończenie posiedzenia Komisji.  

 

 

Posiedzenie zamknął Przewodniczący Komisji Dariusz Kubiak. 

                                                                              

                                                                                         Przewodniczący Komisji 

                                                                                                                                                                                               

                                                                                                     Dariusz Kubiak  

 

 

 

 

 

Sporządził: 

P.E. Szymczak 


